
Protokół nr   IV / 15 
z sesji Rady Gminy Brody 

odbytej w dniu  30.01.2015r. 
 
 
Ad. 1.  Otwarcie obrad  IV Sesji Rady Gminy Brody. 
 
O godz. 903  Przewodniczący  Rady  p. Lech Kossak  otworzył  obrady IV  sesji Rady Gminy 
Brody. Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.   
Na 15 radnych obecnych było 15.  Rada jest władna do podejmowania uchwał. 

Przewodniczący Rady spytał czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.  
 
Pani Sekretarz proponuje: 

- wycofać z porządku obrad projekt uchwały w spr. zm. uchwały nr XXVI/201/13 R.G. Brody 
  w spr. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz  
  ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 

-  wprowadzenie projektu uchwały dot.  uchylenia  uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Brody z 
   dnia 23 grudnia 2014 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXIII/180/12 Rady Gminy Brody  
   z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie ustalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
   gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
   położonych na terenie Gminy Brody.   

Więcej uwag radni nie zgłaszali. 

Przewodniczący Rady  prosił o przegłosowanie  propozycji pani Sekretarz. 
Za zmianami głosowali wszyscy radni. 

Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie cały porządek obrad sesji. 
Porządek obrad został  zatwierdzony jednogłośnie. 
 
2. Przyjęcie protokołu z III sesji. 

M. Rudnicki – w pkt. 4 w wypowiedzi p. R. Janczewskiego brakuje jego nazwiska , ponieważ  
wspólnie z p. M. Rubin  spotkał się z  p. Dyrektor Szkoły w spr. określenia priorytetów. 

L. Kossak w- w pkt. 4 w informacji o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 
w dniu 19.12.2014r. uczestniczył w wigilii  wsi Grodziszcze, a nie w wigilii gminnej. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z III sesji . 

Radni przyjęli  protokół jednogłośnie. 

3. Informacja Wójta o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych informację Wójta, lecz nie mogli  się do niej 
odnieść, ponieważ  Wójt nie uczestniczył w posiedzeniu sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady oraz Przewodniczących Komisji o działaniach 

    podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady : 

- 30.12.2014r. –  załatwiał podpis elektroniczny 

-  9.01.2015r.  -  uczestniczył w posiedzeniu komisji budżetu 

- 13.01.2015r. -               ‘’                           komisji oświaty 

- 14.01.2015r. -               ‘’                           komisji mienia komunalnego 

- 19.01.2015r .-               ‘’                           komisji  budżetu 



- 19.01.2015r. -   ustalał organizację oraz porządek obrad dzisiejszej sesji 

-  23.01.2015r. -  spotkał się z p. Dyrektor Mrówczyńską, oraz kierownikiem Posterunku w 

   Brodach 

 - 27.01.2015r.-uczestniczył w spotkaniu przewodniczących komisji   z Wójtem oraz  
   p. Skarbnik w spr.  budżetu na 2015r.  

R. Janczewski – komisja oświaty spotkała się 13.01.2015r.  
Przedstawił główne tematy jakimi zajmowała się komisja. 

M. Tracz – komisja budżetu spotkała się dwa razy 9.01.,2015r. oraz 19.01.2015r.  
Przewodniczący odczytał treść wypracowanych wniosków.  

M. Kowalski – komisja mienia komunalnego spotkała się 14.01.2015r. Wnioski radni 
otrzymali na piśmie. 

A. Zieliński – komisja rewizyjna obradowała 29.12.2014r. oraz 16.01.2015r. 
Przewodniczący omówił treść wniosków. 
Komisja nie otrzymała odpowiedzi na temat stanu remontu świetlicy w Kole i Jasienicy.  
Wnioskowano o zatrudnienie inspektora nadzoru do remontu świetlicy w Kole. 

T. Żychliński – kierownikiem budowy świetlicy w Jasienicy  jest p. Bzura, a nie 
 p. Borzdyński.  
Zastanawia się, czy jest sens zatrudnienia kierownika budowy , ponieważ są to dodatkowe 
koszty. Mają całość dokumentacji.  

Przewodniczący Rady przywitał obecnego na sesji p. Edwarda Bojko – radnego powiatu i 
udzielił mu głosu. 

E. Bojko – podziękował za oddane na niego głosy. Poinformował, że został 
przewodniczącym budżetu i bezpieczeństwa. 
Budżet powiatu na 2015r.został uchwalony.  Nie bardzo miał na niego wpływ.  Są pewne 
środki, z których możemy skorzystać:  na konserwację dróg, dofinansowanie do zakupu 
radiowozu dla Policji.  
Radny powiatu prosi o zaproszenie go na posiedzenia komisji, by  wspólnie ustalić, o co ma 
ubiegać się dla naszej gminy w powiecie. Myśli głównie o drogach. 

M. Tracz – zgłosił potrzebę równania drogi w  Kumiałtowice, która jest w fatalnym stanie i 
powinna być remontowana. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/ uchylenia uchwały Nr III/10/14 Rady Gminy Brody z 23.12.2014r. w spr. zmiany 
        uchwały Nr XXIII/180/12 Rady  Gminy Brody z dn. 28.12.2012r  w pr. Ustalenia  
         wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
        składanej  przez właścicieli nieruchomości. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie projektu uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali radni jednogłośnie. (15). 

     b/ zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. (15) 

     c/ uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
         Alkoholowych oraz  Przeciwdziałania Narkomanii na 2015r. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. (15) 

    
 



    d/ ustalenia planu pracy  Komisji  i Rady Gminy na 2015 rok. 

 Plan pracy komisji oświaty 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. (15 

 Plan pracy komisji budżetu 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. (15 

 Plan pracy komisji mienia komunalnego 

Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. (15 

 Plan pracy komisji rewizyjnej 

A. Stępień spytała dlaczego komisja nie  wpisała do planu pracy kontroli  remontu świetlic w 
Kole i Jasienicy. 

A. Zieliński stwierdził, że chcą tylko zaprosić na komisję  osoby, które wyjaśnią ich 
wątpliwości. 

Przewodniczący Rady proponuje  przegłosować, kto jest za podjęciem uchwały w tej 
sprawie. 
Za – głosowało 14 radnych, 1 osoba była przeciwna. 

 Plan pracy Rady Gminy Brody. 

Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. (15 

     e/ uchwały budżetowej Gminy Brody  na 2015r. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt budżetu. Dochody i wydatki – różnica to nadwyżka 
budżetu na spłatę  kredytów i pożyczek.  Relacja między wydatkami bieżącymi a dochodem 
jest zachowana. 

RIO  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały budżetowej Wójta oraz WPF. 

W/w przedstawiła wnioski komisji budżetu dot. zmian w projekcie budżetu Wójta. 

W projekcie budżetu na 2015r.: 

    - w dz. 758 pkt. 2 wydatki majątkowe kwotę 180 tys. rozdzielić na: 

 20 tys. na samochód OSP 

 40 tys. na drogę ul. Wolności w Brodach 

 50 tys. na studium 

 20 tys. na program gospodarki niskoemisyjną 

 20 tys. na dokumentację przedszkola w Bieczu 

 30 tys. na gospodarkę ściekową.  

  -  w dz. 600 transport i łączność, komisja proponuje : 

 zmniejszyć o 2.000 zł. w pkt. „zakup paliwa i części do paliw do kosiarek i pił”  

 zmniejszyć o 2.000 zł. w pkt  „zakup części do kos spalinowych „  

 wykreślić „ zakup progów zwalniających i oznakowania drogi gminnej w m. J. Dolne” 

 wykreślić „ wykonanie projektu organizacji ruchu w m. J. Dolne”  
 

   

 



 - w  dz. 750 „ Administracja publiczna”  

   Promocja jednostek samorządu terytorialnego 

 wykreślić  koncert PROMNITZ TOUR 

   Pozostałą działalność – „ Biesiada w Brodach” 

 zmniejszyć  o 10 tys. zł. 

Przeznaczyć na: 

- 22 tys. na samochód dla Policji 
-  6 tys.  na przepust na drodze do Jałowic 
-  5 tys. na oczyszczalnie przydomowe 

Pani Skarbnik poinformowała, że , Komisja Mienia Komunalnego proponuje zmniejszyć 
dotację  przedmiotową dla ZGKiM o 10 tys. zł. i jednocześnie zwiększyć przychody z tytułu 
usług  z lasu. 
Opinia Wójta dot. wniosków:  
- Wójt  nie zgadza się na zmniejszenie planu finansowego w wydatkach w rozdz. 75095 § 
  4300 kwoty 10.000 zł. ( biesiada). 
- Wójt nie zgadza się na podział rezerwy celowej na wydatki inwestycyjne i proponuje 
  pozostawić rezerwę celową w pierwotnej wersji. 
W okresie opracowania budżetu i do chwili obecnej  nie można było ustalić podziału 
szczegółowego i kwotowego na konkretne nazwy zadań majątkowych. 
Organ Stanowiący w przedstawionych propozycjach naruszył art. 242 ustawy o finansach 
publicznych.     
Wydatki bieżące są wyższe niż planowane dochody bieżące. Wolne środki gmina 
przeznacza na spłatę wcześniej zaciągniętych pożyczek i kredytów. 
Wójt przychyla się do wydatków  na samochód OSP , drogę ul. Wolności, dokumentację na 
Przedszkole w Bieczu , ale pragnie aby to pozostawić w rezerwie inwestycyjnej, gdyż na 
chwilę obecną nie wiemy w jakiej wysokości poniesione zostaną nakłady. 
W Bieczu nie załatwiona jest sprawa formalna. W budynku jest przedszkole i  Biblioteka, 
należy najpierw wyjaśnić, kto będzie składał wniosek. 
Proponuje pozostawić rezerwę celową , zostanie ona ruszona tylko na remont sali 
gimnastycznej. 

Przewodniczący Rady spytał czy są pytania do pozostawienia rezerwy na te zadania i 
kwoty. Na 3 zadania jest deklaracja Wójta. Na remont sali gimnastycznej potrzeba więcej niż 
300 tys..zł. – jest to główne zadanie do realizacji. Warunkiem jest uzyskanie  dochodów ze 
sprzedaży.  
W/w spytał czy są jeszcze pytania do tego działu? 
Uwag nie zgłaszano. 
Poddał pod głosowanie  propozycję pani Skarbnik. 
Kto jest za pozostawieniem  rezerwy  w dz. 758 ? 

Za – głosowało 9 radnych, 6 wstrzymało się od głosu. 
Przewodniczący stwierdził, że dział pozostawiamy w kwestii organu stanowiącego. 

Pani Skarbnik proponuje zająć stanowisko dot. wniosku komisji o zmniejszenie dotacji dla 
ZGKiM o 10 tys. i  zwiększenie planu dochodów z tyt. usług. 

Przewodniczący Rady – to ustaliła komisja mienia komunalnego. 
Prosił o wypowiedź kierownika ZGKiM  w spr. uzyskania dochodów w lesie. 

Z. Rękas oficjalnie się o tym dowiedział  dzisiaj. 

Przewodniczący Rady informował kierownika na posiedzeniu komisji Budżetu, przedstawił 
mu wnioski komisji mienia komunalnego. 

Z. Rękas Jeżeli ktoś uważa, że takie wpływy z lasu będą, to niech tak będzie. Nie wiadomo, 
czy dochody zostaną wykonane. 



 
M. Kowalski pozyskujemy biomasę w której jest drewno, które nie powinno tam być. 
W lesie jest dużo wiatrołomów, które też wpłyną na dochód. 

Pani Skarbnik  przypomniała, że jeżeli nie osiągną  takiego dochodu to będziemy musieli im 
dołożyć. 

Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie wniosku komisji mienia komunalnego. 
Za wnioskiem głosowało 12 radnych, 3 osoby wstrzymały się od głosu. 

Pani Skarbnik stwierdziła, że  dotację  zmniejszono o 10 tys. zł. 
Prosiła o naniesienie poprawek w projektach budżetu, który mają radni. 

Przewodniczący Rady – te 10 tys. z ZGKIM przesuwamy na  drogi 
Dz. 616  pozostawić, to pójdzie na wsparcie dla Policji. 

Pani Skarbnik – na drogach pozostaje tak jak jest, 10 tys. idzie na samochód dla Policji. 
Rozdział 600  pozostaje bez zmian zmieniają się tylko zapisy : 
Zamiast zakupu progów zwalniających i oznakowania drogi gminnej w m. Jeziory Dolne 
6.000 zl.- wpisać na przepust w Jałowicach 

Przewodniczący Rady – nie zmniejszają o 10 tys. 

W dz. 600 zapis : równanie dróg gruntowych , kto jest za pozostawieniem 10 tys. zł w 
drogach? 
Za – głosowano jednogłośnie. 

Pani Skarbnik prosiła o przegłosowanie: 
w Dz. 750  
– zmniejszenie  w rozdz. 75075  ( koncert PROMNITZ TOUR)  z przeznaczeniem na  
  fundusz wsparcia dla Policji. 
   Za – głosowano jednogłośnie 

- zmniejszenie z biesiady o 3 tys. na fundusz wsparcia dla Policji, 
Za – głosowało 12 radnych, 1 osoba była przeciwna, 2 wstrzymało się od głosu. 
 
M. Rudnicki zaproponował 7 tys. zł. przesunąć na dz. 600 na zakup kruszywa na drogi. 

Za wnioskiem głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
Kultura fizyczna dz. 926 

Pani Skarbnik proponuje, by 5 tys. zł. przeznaczyć do rozdziału 90001 na zadanie 
gospodarki ściekowej 
2.5090 zl. - na oczyszczalnie  przydomowe 
2.500 zł. - wkład własny 

Przewodniczący Rady spytał kto jest za takim wnioskiem: 
Za wnioskiem głosowano jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady   

- dochody zwiększyć o 50 tys. zł. na wydatki po stronie studium. 

Za powyższym wnioskiem głosowało 11 radnych, 4 wstrzymało się od głosu. 

Pani Skarbnik podsumowała powyższe ustalenia i prosiła o dokonanie poprawek w 
projekcie budżetu, który radni otrzymali w materiałach. 
W  §16 uchwały będzie miała  zapis: uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia z mocą 
obowiązującą od 1.01.2015r. 
  
Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały budżetowej na 2015r.  
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych ( jednogłośnie). 



M. Tracz – komisja wnioskowała, by podwyżki  dla pracowników były przyznawane kwotowo, 
a nie procentowo. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że należy to do kompetencji kierownika jednostki. 
W Urzędzie Gminy  zawsze było §, ale jak będzie to zadecyduje Wójt. 

     f/ uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brody na lata 2015 – 2024. 

Uchwałę omówiła pani Skarbnik. 

Przewodniczący Rady odczytał treść  uchwały. 
Za podjęciem uchwały  głosowało 15 radnych ( jednogłośnie). 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

M. Rudnicki zadał pytania skierowane do Wójta  dot. realizacji wniosków komisji 
dotyczących: 
-  zmiany godzin pracy Urzędu Gminy 
-  zmiany osoby do  promocji w gminie 
-  zmiany ustawienia oświetlenia ulicznego 

Z-ca Wójta – wnioski komisji są przekazywane dla Wójta, który analizując je  powinien 
przekazywać pracownikom do realizacji wnioski, które uzna że powinny być wykonane. 
-  w spr. zmiany godzin pracy urzędu Wójt nie określił swojego stanowiska. 
-  odnośnie promocji –  Wójt nic nie przekazywał 
-  Z-ca wysłał pismo do ENEA w sprawie oświetlenia. 

Pani Sekretarz – komisja oświaty nie wypracowała wniosku dot. zmiany osoby 
odpowiedzialnej za promocję, skąd się wziął ten wniosek ?   
Wcześniej mówiono, by Wójt wskazał dodatkową osobę. 

L. Kossak był na  tej komisji, był również Wójt oraz osoba odpowiedzialna za promocję. 
Ta pani powiedziała, że ma wiele zajęć.  
Proponuje na komisji oświaty powrócić do tego tematu, niech Wójt się określi. 

R. Janczewski – w trakcie rozmowy  z Wójtem wywnioskowali, że Wójt znajdzie 
rozwiązanie. 
Oni proponują, by została wyznaczona nowa osoba skoro p. Miklaszewska nie może. 

M. Tracz odczytał treść  zapytań które ma złożyć na piśmie. 

W związku z zakończonym kapitalnym  remontem budynku Urzędu Gminy w Brodach prosi o 
odpowiedź na następujące pytania: 

Pytanie 1. 

Czy budynek Urzędu Gminy formalnie został odebrany i oddany do użytkowania Jeżeli nie, to 

jakie są przyczyny nieoddania budynku do eksploatacji (jaka instytucja i jakie elementy robót 

zakwestionowała ). 

Pytanie 2. 

W jakim terminie nastąpi przeniesienie się Urzędu Gminy z siedziby zastępczej  

( z ul. Kilińskiego 11 )  do budynku Urzędu ( w Rynku 2 ) ? 

Pytanie 3. 
Jaki jest ostateczny koszt remontu budynku Urzędu Gminy ( kwota brutto ) ? 

Na powyższe pytania prosi o odpowiedź na piśmie. 

-  kierownik ZGKIM ma 90 dni niewykorzystanego urlopu, jak to zostało załatwione? 
-  w listopadzie skończył się termin wykonania zaleceń pokontrolnych dla Ekorecyklingu. 
   Czy Urząd wystąpił o informację  czy to zostało wykonane? 
-  na ostatniej sesji  mówiono, że p. Wosik została zwolniona – prosi o wyjaśnienie tego 
  tematu. 



Z-ca Wójta podał koszt całkowity remontu Urzędu Gminy. 
Remont został zakończony  
Przewidywany termin  przeniesienia urzędu to luty 2015r. 

Czekamy na opinię SANEPiD ( podobno już jest wydana), wówczas zgłosimy o zakończeniu 
remontu do  Wojew. Insp. Budowlanego. Samo przeniesienie urzędu do nowej siedziby to 
kwestia 2 – 3 dni. 

- sprawa urlopu kierownika ZGKiM  leży w gestii Wójta. 
- w sprawie   firmy EKkorecykling rozmawiał  z Wójtem , nie było dyspozycji, by wystąpić o 
  taką informację. 

Pani Skarbnik – pani Grażyna Wosik  nie została zwolniona, lecz dostała  wypowiedzenie 
warunków umowy na 5/8 etatu, była dalej zatrudniona na czas nieokreślony. 

M. Kowalski – w spr. Ekorecyklingu zwracał się do p. Sekretarz, która stwierdziła, że zwróci 
się  o informację w tej sprawie. 

Z-ca Wójta  stwierdził, że szefem Gminy jest Wójt i on wydaje dyspozycje pracownikom. 

L. Kossak -  w przypadku awarii wodociągu mieszkańcy dzwonią do niego z prośbą o 
interwencję. Ostatnio nie mógł się skontaktować telefonicznie  z Wójtem. 

Jeżeli na stronach internetowych można zamieszczać różne informacje, to dlaczego nie ma 
informacji, kto w dni wolne od pracy pełni dyżury z  zamieszczonym nr telefonu. 

7.  Wolne wnioski.    

Pani Marzena Szczęśniak prosi o pomoc. Prowadzi park linowy w Jeziorach Wysokich. 
Prosi o zmniejszenie stawek czynszu za okres zimowy, ponieważ zimą takiej działalności nie 
prowadzi i nie ma żadnych dochodów. Prosi radę o zapoznanie się ze sprawą. 
 

Z-ca Wójta  poinformował, że sprawa zostanie  przedstawiona na komisjech w lutym. Jest to 
działalność sezonowa, jednak uchwała nie przewiduje takich przypadków i nie ma podstaw 
do zastosowania ulg. 
Radca prawny stwierdził, że obecna uchwała nie przewiduje obniżek. Można zastosować 
zwolnienia za okres zimowy.  

Anna Dziadek zaprasza na zebranie   Stowarzyszenia „Nie kopalni odkrywkowej”. 

Przewodniczący Rady otrzymał pismo o powołaniu klubu radnych „ Nasza ziemia nasz 
dom”. Klub składa się z 4 osób, proponuje przewodniczącym komisji , by na komisjach 
Zgodnie ze statutem klub radnych, który posiada 4 osoby ma prawo i zgłosił propozycję do 

komisji rewizyjnej ale to w lutym. 

M. Rudnicki jest zbudowany pracą nad budżetem. Cieszy się, że doszli do kompromisu. 

Podziękował pani Skarbnik za współpracę. 

8. Zamknięcie obrad Sesji.        

O godz. 12 05   Przewodniczący Rady Gminy p. Lech Kossak zamknął obrady IV sesji 

Rady Gminy Brody. 

Protokołowała 
Mirosława Dudziak          


